

Ein Halbjahr im Herzen der Europäischen Union? – Österreichs Vorsitz im Rat der EU

Judith Vorbach

Im zweiten Halbjahr 2018 übernimmt Österreich den Vorsitz im Rat der EU, der im Vorfeld der EU-Wahlen 2019 liegt. Brexit und EU-Haushalt ab 2021 werden zentrale Themen sein. Österreich kann über umfassende organisatorische Aufgaben hinaus auch eigene Akzente setzen. Unter dem Motto „Ein Europa das schützt“ legt die Bundesregierung die Schwerpunkte auf die Themen Sicherheit und Kampf gegen illegale Migration, Erhaltung der Wettbewerbsfähigkeit und Stabilität in der Nachbarschaft. Betont wird auch das Subsidiaritätsprinzip. Antworten auf soziale Herausforderungen lässt das Programm hingegen vermissen.

A half-year in the center of the European Union? – Austrian Presidency of the Council of the EU

Judith Vorbach

In the run up to the elections of the European Parliament in 2019, Austria will take over the Presidency of the Council of the EU from June to December 2018. The main topics will be the planned Brexit as well as the EU budget for the future. In addition to widespread organisational tasks Austria will also have the chance to place some own points. The motto of the Austrian Presidency is „A Europe that protects“. Priorities will be security and the fight against illegal migration, securing competitiveness, and political stability in the neighbourhood. The government also stresses the importance of the principle of subsidiarity. On the other hand the programme hardly offers solutions for social questions.